
Forældrebestyrelsesmøde den 26. januar 2023 kl. 17 – 19.  

Til stede: Carina, Ditte, Joachim, Peter, Philip, Rie og Bodil  

 

Afbud: Maria, Jesper og Lennart.    

Vibse sørger for et let måltid.  

Dagsorden:  

Konstituering af forældrebestyrelse  

Karoline er flyttet, så hun udtræder af bestyrelsen og der skal derfor findes ny formand.   

Peter er valgt som ny formand og Ditte er ny næstformand.  

 

Philip indtræder som nyt bestyrelsesmedlem og Joachim er ny 1. suppleant.  

 

Regnskab 2022 

Regnskab 2022 er landet på overskud på kr. 121.559, som er indenfor rammen, som må overføres.  

Vi har valgt at investere i legetøj, update af legeplads samt gulve i vuggestuen og i kælderen, reoler i 

kælderen, så vi kan bevare overblikket over vores beholdninger. Vi har fjernet tørreskabe for at få et 

funktionelt skab til madrasser til krybber.  

Vi vil benytte de overførte midler på ekstra personale i starten af året.  

Der vil også blive brugt midler på aktiviteter såsom museumsbesøg i forbindelse med temaerne samt 

inspiration til de voksne i sammenhæng med årets temaer.  

Budget 2023 –  

Madposten – er suppleret med kr. 21.000, så vi mener, at vi kan holde os i rammen, og fortsat overholde 

øko%, som er min. 75.  

Fagpersonale er steget med ca. kr. 160.000, som skyldes aftalen om minimumsnormeringer.   

Vikarer er faldet med kr. 7.000. Det er skrivebordsbesparelsen på lukkeugerne.  

 

50/50 pr. 1.1-2024  

– fordeling mellem pædagoger og medhjælpere 

Arbejdsgruppe er nedsat af forvaltningen med deltagelse af bl.a. Bodil. Formål bl.a. at afklare tingenes 

tilstand ift. fordelingen mellem pædagoger og medhjælper i Frederiksbergs institutioner. Der er endnu ikke 

klare udmeldinger fra ministeriet om, hvordan det skal opgøres. Overordnet fokus for os er at fastholde 

flere pædagoger, så ordningen ikke får negative konsekvenser.  

 

Med nyansættelser af Viktoria (start d. 1.2) og Mathilde (d. 1.2) vil fordelingen hos DGH være 58 % 



pædagoger og 42 % pædagogmedhjælper. Bodils tid tæller 85 %.  

 

Lukkeuger 29 og 30  

Personalet har brug for at vide, hvorvidt de kan tilrettelægge ferie. Kan vi spørge forældrene vejledende?   

 

Nu igen usikkert om det kommer til at ske i 2024  

 

Såfremt der bliver behov for nødpasning, så vil dette foregå i Børneambassaden. Der vil medfølge 

personale fra DGH, såfremt der vil være et behov.  

 

Forældrebestyrelsen gav sin opbakning til at spørge forældrene. (Der er i den mellemliggende periode 

varslet ferie til medarbejderne og udsendt skrivelse fra forvaltningen)  

 

Huset lige nu 

Bodil orienterede om børnesituationen her og nu. Der er mest run på vuggestuen, hvor der både er søgning 

udefra og der er en række søskendebørn på vej. Det er fortsat muligt at finde plads til søskende trods den 

store efterspørgsel, fordi Det Gule Hus prioriterer dette.  

 

Bussituationen blev drøftet. Der er en stor lillegruppe, som ikke kan være i bussen på en gang. Derfor er der 

lavet små hjemmegrupper blandt lillegruppens børn.  

 

Det blev også drøftet, at det ville være rart med lidt større gennemsigtighed ift. hvornår ens barn kører med 

bussen. Bodil udsender den generelle oplistning, og den enkelte gruppe supplerer, når der opstår tvivl.  

 

I forbindelse med ens barns hjemmeuger, så opfordres forældrene til at skrive i komme/gå-modulet, at ens 

barn skal hentes tidligere, så vil der blive taget hensyn til dette.   

En forælder har henvendt sig om alternativer til en bus med 13 pladser. F.eks. 2 mindre busser. Vi drøftede 

i den anledning hvorvidt vi kan finde medarbejdere, som har tilstrækkelig erfaring i trafikken og som vil tage 

ansvaret på sig. Forslaget medtænkes i det videre forløb.    

 

 

Der er lige nu tema om kultur æstetik og fællesskaber.  

 

Vuggestuen har fokus på bl.a. eventyr, dans m.m. Lillegruppen har vikingetema, mellemgruppen har prinser 

og prinsesser og storegruppen har eventyr.   

 

Overgange:  

Fra hjem til vuggestue 

 

 



Fra vuggestue til børnehave 

Fra børnehave til skole  

 

Klar forventningsafstemning ml. vuggestue og børnehave. Evt. en 1-pager med milepæle ift. hvad barnet 

forventes at kunne. Gerne i så god tid, at man kan arbejde med det over tid.  

 

Vigtigt at have fokus på at gribe de børn, der bliver fanget mellem overgange pga. børn der stopper eller 

hensynet til en gruppe, der skal rykkes op med en voksen. Fokus på individuel vurdering af barnet.     

 

Bodil fortalte om interview med børn, som er en del af overgangen til skole. Interviewet sendes også til 

forældrene.  

Bodil fortalte om øget systematisk fokus på sproglige færdigheder. Sprogtest kan laves internt af Jesper og 

Yvonne, der har denne efteruddannelse. Når testen er lavet af pædagogerne og de rejser et flag, så kan 

kommunens sprogkonsulent indkaldes til at teste børnene og hjælpe med en fokuseret indsats sammen 

med forældrene.  

I Det Gule Hus er der samtaler med forældrene årligt. Vi har lavet en skitse over indhold, som vedhæftes.  

Evt.  

Bodil fortæller, at der i dag har været en tilkendegivelse fra spanske pædagoger, som gerne vil besøge DGH 

for bl.a. at blive inspireret til bl.a. at få ’mere natur’ ind i hverdagen. Mere om det senere.   

Der var et ønske om at synliggøre retningslinjerne for f.eks. børnefødselsdage o.lign. Bodil sørger for at 

præcisere retningslinjerne.   

 

 

  

 


